
 

 
 

Vážení spoluobčané, 
v pondělí 23. ledna, na den přesně čtyři měsíce od prvního dne 
komunálních voleb, se konalo mimořádné zasedání zastupitelstva 
města. Toto mimořádné zasedání bylo svoláno především proto, 
aby se podařilo vyřešit problematickou situaci ve fungování rady 
města. Největší problém, se kterým se ztotožnila řada mých kolegů 
zastupitelů, byl rozdílně nastavený styl práce, přístup k řešení 
problémů a rozhodování. Nelze říci, že by rada města nefungovala, 
ale na řadu věcí jsme ve vedení měli tak rozdílné názory, že 
rozhodování v některých otázkách bylo téměř paralyzované.  
Postupem času bylo zřejmé, že původní rozhodnutí o složení rady 
města, které bylo dohodnuto prakticky již den po volbách a 
formálně schváleno na ustavujícím zasedání, bylo do značné míry 
alibistické a nebylo nejšťastnějším pro budoucí směřování města. 
V té době jsme se s velkým respektem a odpovědností teprve 
seznamovali s fungováním města a jeho orgánů. Ze 17 zastupitelů 
bylo 12 absolutních nováčků ve svých funkcích a málokdo z nás si 
asi uměl představit, jak to v reálu skutečně funguje. I proto jsme i s 
ohledem na zachování jisté kontinuity při řízení města sestavili 
tehdejší radu města. Tomuto kroku nahrával i fakt, že předvolební 
programy všech volebních stran byly obdobné a při troše 
optimismu se nejevilo nereálně, že budeme sledovat stejné 
cíle. Optimismus však postupně vyprchával a bylo potřeba na věc 
nahlédnout realisticky.  
Voliči dali ve volbách jasně najevo chuť po změně, proto zvolili tolik 
nových tváří. A postupem času bylo zjevné, že sice některé cíle 
máme podobné, ale významně se rozcházíme při stanovování 
kroků, jak těchto cílů dosáhnout. Bylo jasné, že z dlouhodobého 
hlediska bylo toto fungování neudržitelné a rozhodování v 
některých oblastech se dostávalo do patové situace.  
Proto jsme se shodli s většinou zastupitelů na tom, že bude pro 
další chod a rozvoj města nejlepší složení rady města změnit a 
sestavit tak fungující a komunikující tým, jehož členové mají 
podobný náhled a spíše najdou společnou řeč při řešení různých, 
mnohdy krizových, situací.   
Po úvodní, místy bouřlivé a emotivní, diskuzi, do které se zapojila i 
řada občanů, kteří v hojné míře toto zasedání navštívili, došlo k 
odvolání původní rady města a postupně byla zvolena rada nová ve 
složení: starosta Jan Šimek, místostarosta Filip Beneš a na místa 
radních Jiřina Junková, Alena Boháčová a Alexandra Müllerová. 
Toto složení tak i lépe respektuje volební výsledky.   
Věřím, že rada města ve staronovém složení bude fungovat 
efektivněji a pružněji, protože nás všechny spojuje kromě jiného 
společný styl práce. Někteří mohou namítat, že uběhla krátká doba 
na to, aby se seznámili se všemi "nástrahami", kterým mohou při 
rozhodování o fungování města čelit, ale všichni si musíme přiznat, 
že prostě už nadešla doba, kdy je potřeba upustit ode všech obav a 
strachů a postavit se čelem k zodpovědnosti, před kterou nás naši 
voliči postavili. Chceme jim společně dokázat, že jejich volba byla 
pro město správná.  
Pevně věříme, že to bylo pro toto období co se „politikaření“ týče 
vše a nyní se budeme moci věnovat už jen záležitostem, které naše 
město trápí.  
V posledních týdnech jsme se zaměřovali mimo jiné na tristní stav 
ulice Mánesova (ačkoli se nejedná o komunikaci v majetku města, 
ale Karlovarského kraje). Komunikace dostala „zabrat“ zejména 
v souvislosti s opravou kanalizace a vodovodu v režii KMS. Jak to tak 
bývá, během podzimních prací se zjistilo, že stav sítí je horší, než 
bylo očekáváno, a rozsah prací bude muset být objemnější. Tento 
větší objem se bohužel do konce stavební sezóny 2022 dokončit 
nepodařilo. Jak avizovala KMS, jakmile počasí dovolí, do cca 6ti 
týdnů by mělo být ze strany KMS vše hotovo (výhledově tedy 
v květnu). Ani pak ale nebude strastem v této lokalitě konec. ČEZ 

Distribuce má v plánu provést přeložky elektrického vedení tzv. 
„pod zem“, což si vyžádá mimo jiné dalších 6 překopů tohoto úseku 
komunikace. Po několika jednáních máme příslib, že se ČEZ 
vynasnaží tuto akci zrealizovat ještě v roce 2023. Teprve po 
skončení těchto prací má Krajská správa a údržba silnic, jejíž 
zástupce jsme v lednu přivítali na jednání v Kraslicích, v plánu 
provést celoplošnou opravu této frekventované komunikace. 
Držme si tedy palce, ať se vše do konce roku 2023 stihne.        
Ve věci zastupitelstvem schváleného odkupu nemovitosti Dukelská 
1149 (býv. jídelna Amati) a souvisejících pozemků za 9,5 mil Kč byla 
v prosinci podepsána kupní smlouva a nemovitosti již jsou 
městským majetkem. Následovat bude výběr projektanta úprav na 
školské zařízení a následně zhotovitele tak, aby v co nejkratším 
termínu mohly být z nevyhovujících prostor přestěhovány školní 
dílny a první ročníky ZŠ Dukelská. Vzhledem k současným lhůtám 
však nelze očekávat, že se tak stane dříve než v roce 2024.  
Na ZŠ Havlíčkova zůstává nejpalčivějším problémem uzavřený 
bazén. Před vánocemi dokončená studie Kloknerova ústavu sice 
vyloučila nejhorší obavy (nutnost úplné demolice), avšak oslovení 
statikové se shodli, že jediným reálným řešením havarijního stavu 
je kompletní výměna střechy. Projekční práce byly svěřeny 
společnosti KV Engineering (která již před časem vyprojektovala 
rekonstrukci technologií a zázemí bazénu, která byla z důvodu 
havarijního stavu střechy odložena). Projekt by měl být hotový do 
léta, poté bude následovat vypsání soutěže na zhotovitele stavby 
(což bude moment, kdy bude upřesněna celková cena, dosavadní 
hrubé odhady nákladů atakují hranici 50 mil Kč).  
Netrpělivě rovněž očekáváme finální projekt na opravu ulice Na 
Stráni. Finalizaci projektu protahuje m.j. nutnost koordinovat a 
konzultovat vše se Správou železnic a jejich projektanty, nicméně 
nejpozději začátkem února by měl být projekt k dispozici a ihned 
poté bude vypsána soutěž na dodavatele (předpokládaná cena cca 
16 mil Kč). Z pracovní verze projektu však vyplývá, že pro realizaci 
stavby bude nutné m.j. použití specializované vrtné soupravy, jež 
jsou údajně k dispozici jen dvě v republice a jejichž kapacita bývá 
rezervována na dlouho dopředu. Pevně věříme, že se podaří získat 
kapacitu ještě v roce 2023. S týmiž projektanty bude rovněž řešeno 
finální provedení sanace opěrné zdi v ulici Pohraniční stráže u KMS. 
V nejbližší době by rovněž mělo být přijato rozhodnutí ohledně 
rekonstrukce zázemí fotbalového klubu, které je v katastrofálním 
stavu.  Cena za projekt z roku 2019 již vyšplhala na cca 32 mil Kč a 
žádný dotační titul se na tuto akci zatím získat nepodařilo.  
A na závěr aspoň něco pozitivního: koncem roku nabyl právní moci 
kolaudační souhlas na stavbu Pumptracku v ulici Lipová cesta. Za 
cenu 6,1 mil Kč plně hrazenou z rozpočtu města je tak pro jízdu na 
kolech, koloběžkách, skateboardech, longboardech nebo bruslích 
k dispozici špičkový areál se dvěma okruhy o délce 110 a 38 m 
s celkem 26 vlnami a 9 klopenými zatáčkami. Na jaře je plánováno 
slavnostní otevření a průběžně doplňování o další prvky. 
Na velmi dobré cestě je rovněž znovuotevření chirurgické praxe 
v Kraslicích. V nejbližší době proběhne výběrové řízení na 
Karlovarském kraji ohledně schválení úvazku pro Kraslice, poté je 
nutné ještě dojednat smlouvy s pojišťovnami. Adaptace prostor 
v budově Polikliniky již však probíhá a termín otevření na začátku 
března 2023 se dle všech zainteresovaných jeví jako realistický. 
Předběžně se počítá s otevírací dobou 3 dny v týdnu. Město 
Kraslice plánuje v roce 2023 přispět na chod Polikliniky téměř 
jedním milionem Kč, z čehož by 200 tisíc měla být podpora pro 
zařízení nové chirurgické ambulance a 300 tisíc pro provozovatele 
rentgenu.   
Rozhoupal se rovněž státní podnik Povodí Ohře s opravou stěn 
Stříbrného potoka, která by měla proběhnout v tomto roce. 
Proběhne koordinační schůzka, o jejímž výsledku Vás budeme 
informovat. 
Věříme, že takovýchto pozitivních zpráv budeme v budoucnu moci 
přinášet více. S úctou a dodatečným přáním všeho nejlepšího do 
nového roku   Ing. Jan Šimek, starosta města 
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Prosinec na Zámečku  
Prosinec na Zámečku se nesl ve vánočním 
duchu. Nejprve nás navštívili Mikuláš 
s Čertem, a protože jsme moc hodní, 
nechali nám dárky a zůstali jsme všichni 
spolu ve školce. Užili jsme si čertovské 
řádění a pak už se těšili na Vánoce. Vánoční 
posezení s rodiči bylo také moc krásné. 
Zazpívali jsme si, vyrobili si vánoční výrobky 
a pohráli si s dárky, které nám ve školce 
nechal Ježíšek. A teď už jsme zvědaví, kolik 
zábavy nám přinese nový rok. 

 
 

 

Lesní pedagogika v Barvičce 
 V prosinci jsme v Barvičce přivítali děti 
z partnerské MŠ Sonnenschein a společně 
s nimi jsme prožili dopoledne s lesním 
pedagogem Ing. Václavem Ksandrem a jeho 
kolegou Bc. Alexandrem Reichmannem. Pro 
děti si připravili dřevěné skládací jesličky – 
děti je postupně z dílů sestavily. Pomocí 
pracovních listů se děti dozvěděly, jak se 
jmenují domky, které jim myslivci postaví 
k přikrmování. Prohlédly si jezevce, srnku a 
lišku. Vědí také, čím se zvířátka v lese 
přikrmují. Děkujeme za skvěle připravený 
program a spolupráci.  
                         Kolektiv MŠ Barvička Kraslice 

Veselá školka – Turisťáček  
Od nového školního roku vznikl na naší MŠ 
nový kroužek pod názvem „Turisťáček. 
Náplní  této aktivity jsou poznávání našeho 
města - znalost základních budov, 
zajímavostí, účast na akcích určených pro 
děti. Dalšími tématy je pobyt v  okolní 
přírodě jako jsou blízké lesy a kopce, kde se 
děti seznamují s přírodou, orientaci v ní i 
tvoření z  přírodních materiálů. 
Navštěvujeme i sportovní hřiště   v  ulici 
Palackého, kde děti na podzim jezdily na 
koloběžkách, které máme k  dispozici v   MŠ. 
Užily si tu  pouštění draků   a dýňovou 
stezku, kdy plnily tematické  úkoly. 
Pohybem si děti upevňují tělesnou zdatnost 
a fyzickou pohodu. V případě nepříznivého 
počasí trávíme čas v  dílničce MŠ, kde děti 

vyrobily krásné ozdoby  na vánoční strom 
školní zahrady  nebo poznávaly ptactvo, 

které 
můžeme vidět 
na krmítku a 
vyráběly 
lojové 
muffiny pro 
ptáčky. Naše 
další plány 
jsou závislé i 
na počasí, ale 
děti si moc 
přejí užít si 

zimních hrátek venku a jít např. bobovat. 
Uvidíme, zda se paní zima  vrátí        a my si 
určitě užijeme další krásné okamžiky 
s Turisťáčkem ať je zima  nebo léto. 
        Za  Turisťáček       Michaela Kudličková 

MŠ Lipová cesta 

MŠ U Elektrárny 

MŠ Barvířská 

„Dobrovolní 
hasiči “  

Sešel se rok s rokem a 
dobrovolní hasiči města 
Kraslice mají za sebou rok, 
ve kterém se potýkali 
s nelehkými úkoly jak 
v oblasti požární ochrany, 
tak při zvládání úkolů, 
vyplývajících ze současné 
migrační vlny z Ukrajiny 
v rámci Karlovarského kraje, 
nebo při zdolávání 
rozsáhlého požáru 
v Českém Švýcarsku.   

Aby jednotka Sboru 
dobrovolných hasičů 
Kraslice mohla vykonávat 
každoročně svou činnost, je 

třeba pro 
ni zajistit 
finanční 

prostředky na 
akceschopnost, odbornou 
přípravu, ale i na vybavení.  
Tyto finanční prostředky 
jsou vytvořeny v rámci 
rozpočtu města Kraslice a 
dále na základě podaných 
žádostí o poskytnutí 
finančních prostředků ze 
státního rozpočtu, 
prostřednictvím účelové 
neinvestiční dotace 
Ministerstva vnitra – 
Generálního ředitelství 
Hasičského záchranného 
sboru ČR, nebo o poskytnutí 
investiční a neinvestiční 
dotace v rámci rozpočtu 
Karlovarského kraje.  

V roce 2022 město Kraslice 
pro jednotku Sboru 
dobrovolných hasičů získalo 
finanční prostředky ze 
státního rozpočtu na 
akceschopnost a na výdaje 
za pomoc v Krajském 
asistenčním centru pro 
uprchlíky v Karlových 
Varech v měsíci březnu a 
dubnu, a dále na základě 

výzvy Krajského operačního 
a informačního střediska 
HZS Karlovarského kraje za 
uskutečněný zásah 
v Hřensku (České Švýcarsko) 
na přelomu měsíce 
července a srpna.  
V rámci rozpočtu 
Karlovarského kraje pak 
obdrželo finanční 
prostředky ve výši 130.000 
Kč na pořízení nové 
termokamery zn. FLIR K55 
pro výše uvedenou požární 
jednotku, kdy spoluúčast 
města Kraslice byla na 
pořízení této termokamery 
ve výši 48.463 Kč.   
Veškeré získané finanční 
prostředky, získané nad 
rámec rozpočtu města 
Kraslice na rok 2022, byly 
použity pro jednotku Sboru 
dobrovolných hasičů města 
Kraslice v plném rozsahu.  

 
 OKT/krizové řízení – Jiřina 
Jašová 

Městský úřad informuje 
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Jak a kdy zaplatit poplatky 
městu Kraslice  

 
Kdy: od 2.1.2023 až do data splatnosti 
(31.3. nebo 30.9.) 
Jakým způsobem lze hradit poplatky: 
 
ZPŮSOBY ÚHRADY: 
Bezhotovostním převodem 
Platbu lze provést převodem požadované 
částky na číslo účtu města: 19-
927391/0100 s použitím variabilního 
symbolu, který přidělil nebo přidělí 
správce poplatku a specifického symbolu, 

kterým je rodné číslo poplatníka.  
 
V hotovosti 
Úhradu poplatku lze provést v hlavní 
pokladně Městského úřadu Kraslice, ve 3. 
poschodí, dveře č. 306, hotově nebo 
platební kartou a to v následujících 
pokladních hodinách:  
 
Pokladní hodiny pro veřejnost:  

 

 
 

Změna sazby u místních poplatků na 
rok 2023 

 
Sazby u místního poplatku za svoz 
komunálního odpadu pro rok 2023: 
Základní sazba poplatku za fyzickou 
osobu přihlášenou ve městě je 960,- Kč. 
Upozorňujeme, že povinnost platit tento 
poplatek má i osoba, která je přihlášena 
na ohlašovně, tj. sídlo Městského úřadu 
Kraslice, nám. 28.října 1438/6, Kraslice  
Stejnou částku, tedy 960,- Kč bude platit i 
majitel nemovitosti, ve které není 
přihlášena žádná osoba. Na nemovitosti, 
ve kterých jsou přihlášeny osoby se tento 
poplatek nevztahuje.  

Sazba pro osoby ve věku 0 – 15 (včetně) 
je 360,- Kč (sleva 62,5%) 
Sazba pro osoby ve věku 65 – 79 (včetně) 
je 720,- Kč (sleva 25%) Pokud je 
poplatníkem osoba ve věku 65 -79, která 
je přihlášená ve městě a je zároveň i 
majitelem nemovitosti, ve které není 
přihlášena žádná osoba, platí za tuto 
nemovitost rovněž sníženou sazbu 720,- 
Kč.  
Sazba pro studenty je 240,- Kč (sleva 
75%) 
Sazba pro osoby od 80 let je 0,- Kč 
 
Osvobození a úlevy 
Poplatník, který žádá o přiznání 
osvobození či úlevy poplatku za 
komunální odpad je povinen spolu se 
Žádostí doložit příslušná potvrzení či jiné 
dokumenty, viz. níže. Tato potvrzení je 
nutné dokládat na aktuální kalendářní 
rok, na který se žádost vztahuje a to 
nejpozději do 30.9.!!! To znamená, že 

např. studenti žádající o úlevu pro rok 
2023 doloží potvrzení o studiu a 
ubytování na daný rok a to do 30.9. 2023 
a pokud budou studovat i v roce 2024, je 
nutné doložit nové potvrzení týkající se 
roku 2024. 
1) studenti, studující mimo město 
Kraslice  

potvrzení o ubytování a potvrzení o 
studiu 

2) poplatník, který má trvalý pobyt po 
dobu celého rozhodného období na 
území města Kraslice a zdržuje se 
celoročně v jiné obci České republiky, 
kde hradí poplatek za odpad  

potvrzení příslušného obecního úřadu 
o 

zaplacení MP za komunální odpad 
nebo nájemní smlouva 

3) poplatník, který celoročně pobývá 
v zahraničí 

potvrzení od své zdravotní pojišťovny 
nebo potvrzení o zaměstnání od 
zaměstnavatele 
nebo nájemní smlouva 

4) poplatník dlouhodobě umístěný 
v léčebném ústavu, zařízení s péčí pro 
seniory či dětském domově 

potvrzení z daného ústavu 
5) poplatník ve výkonu trestu, ve vazbě 

potvrzení o výkonu trestu z daného 
nápravného zařízení 

Sazby u místního poplatku za psy pro rok 
2023 
Sazba poplatku za jednoho psa je 500,- 
Kč. Za druhého a každého dalšího psa 
téhož majitele je to rovněž 500,- Kč.  
Osvobození a úlevy 
1) Sazba za psa, jehož držitelem je osoba 
starší 65 let činí 200,- Kč. Za druhého a 
každého dalšího psa téhož držitele je to 
rovněž 200,- Kč.  
2) Držitel psa, kterým je osoba nevidomá, 
osoba, která je považována za závislou na 
pomoci jiné fyzické osoby podle zákona 
upravujícího sociální služby, osoba, která 
je držitelem průkazu ZTP/P je od placení 
poplatku osvobozen. 
nutno doložit průkazku ZTP/P 
3) Osoba provádějící výcvik psů určených 
k doprovodu osob zmíněných výše je od 
placení poplatku osvobozena.  
nutno doložit doklad o způsobilosti 
vykonávat tento výcvik 
4) Osoba provozující útulek pro zvířata je 
od placení poplatku osvobozena. 
nutno doložit výpis z živnostenského či 
obchodního rejstříku 
5) Osoba, které stanoví povinnost držení a 
používání psa zvláštní právní předpis 
(zákon č. 449/2001 Sb., o myslivosti, ve 
znění pozdějších předpisů) je od placení 
poplatku osvobozena.  
nutno doložit průkaz o původu psa a 
doklad o zkoušce lovecké upotřebitelnosti 
 odbor ekonomiky a financí MěÚ  

Městský úřad informuje 

Druh poplatku 
Splat-
nost 

Variabilní sym-
bol 

KS 
Speci-
fický 

symbol 

Doplňující údaj pro 
příkazce 

Místní poplatek 
za psa 

Do 
30.9. 

600xxxxxxx 
(xxxxxxx = číslo 
přidělené při 
přihlášení psa 

0558 

Rodné 
číslo 
bez 
lomítka 

Jméno poplatníka 

Pronájem po-
zemku 

Do 
31.3. 

100xxxxxxx 
102xxxxxxx 
(xxxxxxx = při-
dělí odbor Ra-
SMM) 

0558 

Rodné 
číslo 
bez 
lomítka 

Jméno poplatníka 

Místní poplatek 
za „odpady“ 
za fyzické osoby 

Do 
30.9. 

411xxxxxxx 
(xxxxxxx = pří-
dělí správce 
poplatku) 

0558 

Rodné 
číslo 
bez 
lomítka 

Jméno poplatníka 

Místní poplatek 
za „odpady“ 
za nemovitost 

Do 
30.9. 

422xxxxxxx 
(xxxxxxx = při-
dělí správce 
poplatku) 

0558 

Rodné 
číslo 
bez 
lomítka 

Jméno poplatníka 

pondělí, 

středa 
8:00 – 11:15 12:15 – 16:30 

úterý, 

čtvrtek 
8:00 – 11:15 12:15 – 14:30 

pátek 8:00 – 11:15 12:15 – 13:00 

https://www.kraslice.cz/urad/odbory-a-oddeleni-mestskeho-uradu/odbor-ekonomiky-a-financi/mistni-poplatky/formulare-mistni-poplatky-1805cs.html
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Náš klub za fotbalem a 
historií  

V našem klubu pracujeme s 
mladými lidmi ve věku od 15
-26 let, kteří mají například 
ztížený přístup ke vzdělání, 
bydlení, zaměstnání či 

volnému času. V rámci 
individuální spolupráce 
pracujeme společně na tom, 
aby klienti svou situaci 
změnili anebo alespoň 

zlepšili. Podle toho, jak klienti pracují na 
svých cílech, na kterých se dohodneme, jsou 
vybíráni na volnočasové a vzdělávací 
výjezdy v rámci naší služby. 
Dne 11. 11. 2022 jsme společně vydali do 
Prahy na stadion SK Slavia Praha. Tento 
fotbalový klub patří mezi nejslavnější a 
nejúspěšnější tým poslední doby. Jelikož 

všichni vybraní klienti jsou velkými 
fanoušky tohoto klubu, byla to pro ně 

opravdu velká odměna. Měli jsme možnost 
prohlédnout si celkové zázemí klubu a 
seznámit se se všemi artefakty, mapujícími 
sportovní úspěchy, kterých tento klub 
dosáhl. Nejvíce se klientům líbil originální 
dres Lionela Messiho a Christiano Ronalda. 
Celým stadionem a muzeem nás provázela 
místní legenda pan Petrák, který v klubu 
působil více než 50 let jako kustod týmu. 
Během prohlídky nás seznamoval s různými 
zajímavostmi ze slavných zápasů, kterých se 
jako kustod účastnil. Měli jsme možnost 
také chodit po chodbách, kterými kráčeli ti 
nejslavnější fotbalisté historie. 
Druhou akcí byla návštěva Národního 
technického muzea. Toto muzeum si přáli 
naši klienti navštívit i v minulosti. Zde jsme 
měli možnost prohlédnout si techniku, která 
mapuje celou historii našeho státu. Od 
automobilů, motorek, letadel až po historii 
času a chemie. Celou expozicí nás provázela 
paní Marková, která nás seznámila se 
zajímavostmi z různých okruhů techniky. 

Chtěli bychom touto cestou poděkovat SK 
Slavia Praha-Slavia muzeu za to, našim 
klientům umožnili nahlédnout do zákulisí a 
zázemí tohoto klubu a to zcela bezplatně. 
Dále bychom chtěli osobně poděkovat 
celému kolektivu Technického národního 
muzea za to, že se nám profesionálně 
věnovali, darovali nám pracovní listy a 
poskytli nám vstup za symbolické vstupné. 
Jsme moc rádi, že jsme měli možnost tato 
dvě místa společně navštívit. Obě akce 
našim klientům pomohou k tomu, aby na 
sobě nadále pracovali a rozšířili své 
všeobecné znalosti v oblasti sportu a 
techniky. 
Motivační věta: ,, Nikdy se nevzdávej! 
Pokud na sobě budeš pracovat, čeká tě 
zasloužená odměna´´. 
Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež ve věku 

15-26 let je financována z prostředků 
Karlovarského kraje a města Kraslice 

Napsali jste 
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Srdíčkové dny 
U příležitosti Vánočního jarmarku jsme 
uspořádali tradiční Srdíčkové dny, charitativní 
sbírku pro Život dětem, o.p.s.Život dětem je 
společnost, se kterou spolupracujeme 
dlouhodobě a která se stará o nemocné a 
znevýhodněné děti.Letos deváťáci prodejem 
drobných předmětů s logem společnosti 
(prodali všechny zaslané předměty!) získali 4 
578,- Kč. Tato částka byla odeslána na účet 
Život dětem o.p.s. 
Děkujeme všem, kdo se do sbírky zapojili. 
              Mgr. P. Poledňáková 

Finanční gramotnost – školní 
kolo 

V průběhu 
prosince 
proběhlo na 
druhém stupni 
školní kolo naší 
oblíbené 
soutěže Finanční 
gramotnost. 
Soutěž je 
zaměřena na 
teoretické 
pojmy týkající se 
financí, ale i na 
výpočty z 
jednoduchého a 
složeného 

úrokování. Účast byla v letošním ročníku 
soutěže vysoká a výsledky některých byly 
opravdu obdivuhodné.  Jsem ráda, že se naše 
děti v této oblasti neztrácí, ale naopak 
každým rokem podávají lepší a lepší výkony. 

Do okresního kola postupuje Jakub Šolc 
z 9.A, Šimon Michálek z 8.B a Sára 
Červenková z 9.B. Náhradníky jsou pak 
Radim Holeš z 9. B, Jakub Pouzar z 9. B a 

Adéla Prýmková z 6. A. Všem jmenovaným 
chci poděkovat za velice pěkné výkony a 
třem, kteří se v lednu zúčastní okresního 
kola, přeji mnoho úspěchů.  
         Mgr. Iva Rödlingová  

Textilní dílna  
Žáci oboru výrobce textilií se během 1. 
pololetí školního roku společně podíleli na 
výrobě potřeb pro celou školu. Nejprve šlo 
šití nových záclon, abychom si zpříjemnili 
prostředí v budově střední školy, dále jsme 
vyráběli přístřešky na konstrukce prodejních 
stánků pro školní jarmark. Spojili jsme síly se 
strojními obory a společnými silami jsme 
vyrobili Betlém na řemeslnou výstavu a na 
žádost našich kolegů vyrábíme pomůcky pro 
potřeby vyučování, jako například pomůcky 
pro výuku rytmiky v hudební výchově. 
   Ing. Jan Ješátko 

Pochvala studentovi na 
odborné praxi v externí 

firmě  
Studenti naší střední školy vykonávají od 2. 
ročníku odbornou praxi v místních firmách 
pro uplatnění v oboru, který u nás studují. 
Antonín Wolfrám studuje třetím rokem obor 
nástrojař. Odbornou praxi vykonává od 
druhého ročníku ve společnosti SAMETEX, 
spol. s r.o. v Kraslicích. V průběhu prosince 
bylo přímo ve výrobním provozu ze strany 
školy ověřeno, že Tonda si již poradí i s prací 
na soustruhu i dalších obráběcích strojích. 
Vedoucí technického úseku pan Ing. Stanislav 
Pohanka nešetřil chválou, když Tondu 
hodnotil jako velmi pracovitého a 

spolehlivého pracovníka, 
který se již téměř 
plnohodnotně podílí na 
údržbě složitého 
strojového parku této 
textilní firmy. Vyzdvihl také 
jeho odbornou 
připravenost, schopnost 
čtení technické 
dokumentace a používání 
nezbytných měřících 
přístrojů i kalibrů. Zástupci 
společnosti by proto byli 
rádi, kdyby k nim Tonda 
nastoupil i po vyučení. 
Přejeme tedy Tondovi 
mnoho studijních a 
pracovních úspěchů. 
Zaměstnavateli děkujeme 

za vstřícný a motivační přístup.    
   Mgr. J. Cimerman  

Pythagoriáda - matematická 
olympiáda  

Také v letošním 
školním roce 
proběhla tato 
matematická 
soutěž, v níž žáci 2. 
stupně mají za 
úkol vyřešit 15 
úloh na 
prostorovou 
orientaci a logické 
uvažování. Ze 
školního kola 
postoupila jako 
úspěšná řešitelka 
Natálie Babková, 
které se podařilo uspět také v okresním kole, 
kde obsadila skvělé 2. místo. Gratulujeme.  
   Ing. Š. Vyletová  

Školní kolo Olympiády 
v českém jazyce  

V této soutěži 
mohou žáci 
zkoušet cit 
pro rodný 
jazyk. Ve 
školním kole 
máme 2 
úspěšné 
řešitele, kteří 
postupují do 
okresního 
kola. Jsou jimi 
Sára 
Červenková a Daniel Svatoš, oba žáci 9.B. 
Budeme držet palce v kole okresním. 
Ve školním kole porovnali své schopnosti 
s deváťáky i osmáci a někteří se neztratili – 
3.místo patří Lukáši Račkovi, 4. místo Nikole 
Šudákové, 5. místo Natálii Josefíně Babkové. 
Děkujeme za pěknou práci. 
  Mgr. L. Winkelhöferová,  
  Mgr. P. Poledňáková   

Silový víceboj – okresní kolo  
Dne 25.1.2023 se naši starší žáci zúčastnili 
okresního kola v silovém víceboji, které se 
tradičně konalo na ZŠ Křižíkova v Sokolově. 
Ve čtyřech silových disciplínách zde soutěžilo 
celkem 11 pětičlenných týmů, což je téměř 
dvakrát více než v loňském roce, a 
konkurence tedy byla letos mimořádně 
vysoká. Naši závodníci i přes maximální 
osobní nasazení obsadili přijatelné 7. místo, 
přičemž první místo obsadila ZŠ Sokolov – 
Švabinského a těsně za námi se pak umístila 
ZŠ Sokolov – Běžecká.  Z našich žáků se 
v jednotlivých disciplínách nejlépe prosadil 
Dennis Bigaz (9.A), který získal nejvíc bodů 
v disciplínách bench press  a přítahy na 
hrazdě. V hodu medicinbalem získal Dennis 
shodný nejvyšší počet bodů společně 
s Jakubem Pouzarem (9.B). Trojskok zase 
opanoval Radim Holeš (9.B).  Nejvyrovnanější 
výkon napříč disciplínami měl pak Dominik 
Štork (9.A) a posledního člena týmu Jakuba 
Furiše (9.A) chválím za druhý nejlepší 
výsledek v disciplíně bench press. Chlapci si 
přebor užili a vychutnali si skvělou sportovní 
atmosféru.  Všem našim závodníkům 
děkujeme za reprezentaci školy. 
   Mgr. J. Cimerman  

SŠ, ZŠ a MŠ Kraslice 
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Vážení přátelé, 

dne 13. prosince jsem se vrátila ze zájezdu, 
pořádaného Spolkem Němců a přátel 
německé kultury v ČR, základní organizací 
Kraslice. Zájezd, kterému tentokrát musela 
paní Šimánková věnovat maximální úsilí, 
aby naplnil celodenní očekávání, splnil 
v celé míře záměr. Všechno fungovalo k naší 
plné spokojenosti, chci vyzdvihnout práci 
naší průvodkyně, paní Jitky Marešové. Pár 
zájezdů a kulturních akcí jsem už zažila. Je 
chvályhodné, že nadále přetrvává zaujetí 
pro činnost, odborné znalosti, milé 
vystupování, ochota a hlavně nadšení. 
S celým programem nás již v autobuse 
seznámila, byla  to vhodně vybraná trasa a 
místa, která umožnila v relativně krátkém 
čase poznat množství pozoruhodností. 
Náplň zájezdu byla pestrá, měla své 
špičkové body i překvapení. 
V ranních hodinách jsme vyjeli z Oloví, přes 
Rotavu a Kraslice za cíli adventního zájezdu. 
První zastávkou byl Johanngeorgenstadt – 
nachází se v zemském okrese Krušné hory a 
má přibližně 3 800 obyvatel. Leží v Krušných 
horách přímo na hranicích s karlovarským 
okresem a stejnojmenným krajem v České 
republice. Horské město, založené roku 
1654 se svolením saského kurfiřta Johanna 
Georga I., leží v jižní časti okresu Aue-
Schwarzenberg na sasko-české hranici. Po 
celá století formovalo tvář města hornictví, 
těžba stříbra v Krušnohoří. Uprostřed 
lesnatého západního Krušnohoří ležící 
region okolo 1019 m vysokého Auersbergu 
nabízí ideální podmínky, jak pro přátelé 
aktivní dovolené, tak též pro všechny, kteří 
hledají klid a uvolnění. Region okolo 
Auersbergu je znám jako největší, uzavřený 
lesní areál Saska a nabízí více než 400 km 
dobře značených turistických cest a 
přírodních naučných stezek. Nejznámější je 
z nich hranice překračující "Naučná stezka 
Antona-Günthera", která je věnována 
krušnohorskému básníkovi nářečí 
domoviny, Antonovi 
Güntherovi. Město 
nás přivítalo třpytivě 
sněhovými krystaly 
sněhu, slunným 
počasím, hluboko 
zasněženými lesy, 
malířským výhledem 
nad Krušnohorským 
hřebenem.  Hostům 
města 
Johanngeorgenstadt 
nabízí mnohotvárný 
a rozmanitý 
program a 
vrchoviště celoroční 
výstavy dřevořezeb, 
pyramid a 
světelných oblouků, 
předváděcí důl 
"Frisch Glück - 
Glöckl's 
Mettenschicht 
(slavnostní poslední 
směna horníků před 
vánocemi), koňský 

žentour, vrch 
"Auersberg" 

s rozhlednou, novogotický 
městský kostel. O všech 
těchto skutečnostech nás 
informoval místní průvodce 
za vydatné pomoci naší 
překladatelky, paní Gerdy 
Hazuchové. 
Dalším cílem našeho 
putování byl 
Oberwiesenthal. Sousední 
Sasko protíná několik 
železničních úzkokolejných 
tratí, po nichž se můžete 
svézt vláčkem taženým 
parní lokomotivou. Jedna 
taková – tzv. Fichtelbergbahn - jezdí na 
železniční trati Kurort Oberwiesenthal–
Cranzahl a zpět. Projížďka vlakem 
poháněným párou, ve vozech vyrobených v 
letech 1913–1932 byla skvělým 45 
minutovým zážitkem i pro dospělé. 
Po společném obědě a krátké individuální 
přestávce jsme navštívili firmu Huss 
v Neudorfu a otestovali svou zručnost při 
výrobě františků. Receptura františků je 
samozřejmě rodinným tajemstvím. Vše 
ostatní kolem této „kadidlové svíčky“ (v 
krušnohorském nářečí „Weihrichkarzl“) se 
však dozvíte v ukázkové dílně pečlivě 
restaurovaného tříbokého dvora „Zum 
Weihrichtskarzl“. Kromě zajímavostí z 
historie, které si můžete sami osahat, je 
součástí programu i vlastní tvorba! 
Uhnětete a vytvarujete si františka 
vlastníma rukama jako za časů našich dědů. 
Špinavé ruce si můžete umýt v nostalgické 
studni. Nezapomenutelný zážitek kusu  
krušnohorské tradice na vlastní kůži pro 
všechny věkové kategorie! Po výkladu 
místního odborníka, který nás 
s obdivuhodnou znalostí seznámil 
s osobními poznatky a zajímavými 
skutečnostmi výroby vánočního potěšení a 
tlumočení paní Karin Pacholíkovou, jsme 
měli možnost zakoupení drobností v místní 
prodejně. 
A pokračovali jsme do poslední zastávky 

našeho zájezdu – na vánoční trh do 
Annabergu – Buchholz. Patří k 
nejvýznamnějším trhům v Německu a to má 
svůj důvod. Právě tady, v hlavním městě 
Krušných hor, ožívá vánoční poselstvi 
tradičně a v souladu s hornickými zvyky. V 
zasněženém historickém centru města na 
úpatí největšího halového pozdně gotického 
kostela v Sasku vytváří stánky v typickém 
krušnohorském stylu a s důrazem na detail 
jedinečnou atmosféru. Obklopeni teplým 
světlem tradičních oblouků a výzdoby v 
oknech domů prožijete předvánoční čas 
jedinečným způsobem, jak je to možné jen v 
Krušných horách. Velká vánoční pyramida, 
obrovský vánoční strom, přes 80 stánků s 
řemeslnými výrobky ze dřeva a regionálními 
pochoutkami to jsou vánoční trhy v 
Annaberg-Buchholz. Atmosféru Vánoc 
doplňuje vůně svařeného vína a kadidla a 
příjemná hudba. 
A pak už tu byl podvečer a zbývala, bohužel, 
cesta domů. Ale zůstává ve mně, a věřím, že 
i v ostatních, pocit krásně prožitého dne 
s novými zážitky. Doufám, že nebyly 
poslední. 
Chci ještě jednou poděkovat za přípravu 
kvalitního zájezdu všem, kteří se na jeho 
realizaci podíleli i panu řidiči za skvělou péči 
po celý den. 
Foto: J. Marešová                           J. Volfová 

Napsali jste 

  

 

 

 

Projekt: Mobilní vybavení pro kulturní akce obce Stříbrná  

Předmětem projektu je nákup mobilního vybavení pro rozšíření a zkvalitnění zázemí venkovních kul-
turních a společenských akcí v obci Stříbrná. Díky realizaci projektu se tak výrazně zlepší a rozšíří 
podmínky pro konání různých akcí, které obec Stříbrná pořádá pro širokou veřejnost. 
 
 

 

„Projekt byl spolufinancován z Programu rozvoje venkova na období 2014 - 2020 iniciativy 

LEADER (CLLD) administrované prostřednictvím MAS Sokolovsko 

o.p.s.“ 
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Krajské finále v basketbalu  
Konec ledna  patřil i sportovní soutěži v 
basketbalu prvního stupně. Do krajského kola 
v Karlových Varech postoupilo i družstvo 
děvčat naší školy. Navázalo na suverénní 
jízdu z okresního kola. Celkem jednoduše si 
poradilo se všemi svými soupeřkami z Chebu, 
Ostrova, Karlových Varů i Sokolova. Po finále 
si s obrovskou radostí děvčata mohla nad 
hlavy zvednout pohár pro vítěze. Velká 
gratulace za obrovskou bojovnost patří: 
kapitánce Sofii Langhammerové a hráčkám: 
Aničce Winkelhöferové, Elišce Gerdové, Lilien 
Staňkové, Šárce Šikýřové, Amálce Vopatové a 
Marušce Oborníkové.   Mgr. E. Břízová  

Přehazovaná 
První sportovní soutěží v lednu 2023 byla 
přehazovaná. V pondělí 16.1. uspořádala 

ZŠ Rotava okrskové kolo. Naše družstvo 
porazilo soupeře z Rotavy i Oloví a postoupilo 
do okresního kola, které proběhlo v úterý 
24.1.2023 v Sokolově. Šest nejlepších 
družstev bojovalo o postup ve dvou 
skupinách. Naše škola skončila ve skupině 
třetí. Zadařilo se až v posledním zápase. Páté 
místo vybojovali: Vítek Jodas, Radek Stehlík, 
Adam Potěšil, Ondra Vrba, Anička 
Winkelhöferová, Lilien Staňková a Sofie 
Langhammerová.   Mgr. E. Břízová 

Krajské finále ve florbalu  
V pondělí 23.1.2023 proběhlo krajské kolo ve 
florbalu ČEPS CUP prvního stupně v Karlových 
Varech. Turnaj zorganizoval Český florbalový 
svaz v Hale míčových sportů. Na družstvo 
dívek, které postoupilo z 2. místa v okresu, 
čekaly čtyři zápasy s nejlepšími školními týmy 
kraje. Děvčata bojovala, ale povedla se jen 

jedna remíza. Páté místo v kraji je ale 
výborný úspěch. Za reprezentaci školy děkuji 
těmto žákyním: Lilien Staňkové, Sofii 
Langhammerové, Aničce Winkelhöferové, 
Karolínce Mizlerové, Marušce Vaškové, 
Marušce Oborníkové, Amálce Vopatové a 
Šárce Šikýřové.   Mgr. E. Břízová 

Školní kolo Olympiády 
v českém jazyce  

V této soutěži mohou žáci zkoušet cit pro 
rodný jazyk. Ve školním kole máme 2 
úspěšné řešitele, kteří postupují do okresního 
kola. Jsou jimi Sára Červenková a Daniel 
Svatoš, oba žáci 9.B. Budeme držet palce v 
kole okresním. 
Ve školním kole porovnali své schopnosti 
s deváťáky i osmáci a někteří se neztratili – 
3.místo patří Lukáši Račkovi, 4. místo Nikole 
Šulákové, 5. místo Natálii Josefíně Babkové. 
Děkujeme za pěknou práci. 
Mgr. L. Winkelhöferová, Mgr. P. Poledňáková  

SŠ, ZŠ a MŠ Kraslice 
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Volejbalové soutěže 
přerušily jen vánoční svátky  

 

Děti z volejbalového klubu Tatran Kraslice si 
odpočnou od volejbalových soutěží jen přes 
vánoční svátky. Do vánoc byla sehrána 
úvodní dvě kola krajského barevného 
minivolejbalu. Na medailové umístění 
dosáhla hned v prvním kole žlutého 
minivolejbalu nejmenší děvčata N. Váchová 
a T. Suchánková, která skončila třetím místě 
za Volejbalem Sokolov a Klokany Aš. Na 
šestém místě pak skončila děvčata T. D. 
Nguyen a M. Šrailová. V této kategorii 
startovalo 16 družstev. V oranžovém 
minivolejbalu těsně pod stupni vítězů na 
čtvrtém místě skončila A. Kubincová a N. 
Pěničková. V této kategorii startovalo 12 
družstev. Ve druhém kole ve žlutém 

minivolejbale skončily naše dívky M. 
Černá, N. Váchová T. D. Nguyen na 6. 
místě a v oranžovém minivolejbale L. 
Bělová a V. Dubš na devátém místě. 

Soutěže v barevném minivolejbale budou 
pokračovat třetím kolem, které bude 
sehráno 28. a 29.1.2023. 

V kategorii U14 čtyřek sehrála naše děvčata 
I. kolo mistrovství Vogtlandu ve sportovní 
hale gymnázia Adorf, kde ve složení sestry 
Dubšovy, T. Vávrová a L. Palečková skončila 
na druhém místě, když podlehla pouze 
chlapcům VSV Fortuna Göltzschtal. V této 
soutěži hraje sedm týmů. Také soutěže v 
Sasku budou pokračovat v kategoriích U13 a 
U12 v měsíci lednu 2023. 
Lubomír Zach, vedoucí trenér 
 

Soutěž zahájila i smíšená 
družstva 

Svou soutěž zahájila taktéž smíšená 
družstva (4 muži + 2 ženy), která sehrála I. 

kolo po předešlých kvalifikacích. Po prvém 
kole vedou Pamětníci, těsně pronásledovaní 
družstvem Retro a třetí se umístilo družstvo 
Hvězdné pěchoty. V soutěži smíšených 
družstev startuje celkem 14 družstev. Také 
tato soutěž bude pokračovat v měsíci lednu 
2023.           Karel Vanke, vedoucí soutěže 
 
Volejbalový 
sportovní klub 
Tatran Kraslice 
přeje v novém 
roce 2023 všem 
svým příznivcům 
úspěšný a krásný 
rok plný lásky, 
pohody a štěstí. 
Všem rodičům, kteří k nám přivádějí své 
děti, trpělivost a pochopení, neboť jejich 
děti jsou učenlivé a v našem kolektivu se 
cítí spokojeně. 
Každý den si vychutnejte a hlas vašeho 
srdce, ať tluče pro volejbal vašich dětí. 

Sportovní zprávy 

BSK Tatran Kraslice 

Ženy zvítězily v utkání s BK Lokomotiva 
Karlovy Vary 69:49 (Mačasová 14, 
Schambergerová 9, Vopičková A. 8, 
Vopičková V. 7, Krchová 6, Holubová 5, 
Křížová 5, Kurtinová 5, Korandová 4, 
Hrbková 3, Vopičková P. ). 
Starší minižákyně U 13 prohrály s TJ Sokol 
Kraslice 34:68 (Vrabcová 11, Křehká L. 6, 
Frankovičová K. 6, Wernerová 4, Křehká A. 
3, Lédlová 3, Zmrzlá 2) a zvítězily nad BK 
Lokomotiva Karlovy Vary 39:25 (Lédlová 8, 
Slabá 8, Křehká L. 6, Vrabcová 6, Nekolová 
6, Wernerová 5). 

Nejmladší minižactvo U 10 zvítězilo nad 
BCM Sokolov 26:8 (Vrabec 18, Kosmáková 
4, Stehlík 4), prohrálo s TJ Thermia Karlovy 
Vary 10:26 (Vrabec 6, Stehlík 4) i s BK 
Sokolov 11:51 (Vrabec 9, Stehlík 2). 

V lednu odehrají ženy utkání v Tachově a 
v Plzni, starší minižákyně turnaj v Karlových 
Varech  a nejmladší minižactvo U 10 turnaj 
v Sokolově.  P. Poledňáková  

Stolní tenis  

Dne 15.11.2022 se družstva dívek a chlapců 
naší školy zúčastnila okresního kola turnaje 
ve stolním tenisu v kategorii mladší žactvo, 
který se konal v Novém Sedle. V okresním 
kole tentokrát soutěžila družstva ze škol: 
Sokolov – Běžecká, Sokolov – Pionýrů, 
Sokolov – Švabinského, Kraslice – 
Havlíčkova, Nové Sedlo a Chodov.  Družstvo 
dívek ve složení Vanessa Šíblová (7.A), 
Denisa Stellnerová (6.B) se po téměř třech 
hodinách sportovního zápolení umístilo na 
překrásném prvním místě. Přítomna byla i 
náhradnice Nicol Šulcová (7.A), která však 
nemusela být nasazena. Družstvo chlapců 
ve složení Lukáš Stropek (6.A), Daniel 
Klepáček (7.B) a Petr Fajt (7.A) obsadilo 
pěkné čtvrté místo. Všem našim 
reprezentantům blahopřejeme a dívkám 
přejeme další úspěchy v krajském kole, kam 

se svým umístěním kvalifikovaly. 
Dne 16.11.2022 se družstva dívek a chlapců 
naší školy zúčastnila okresního kola turnaje 
ve stolním tenisu v kategorii starší žactvo, 
který se konal v Novém Sedle. V okresním 
kole tentokrát soutěžila družstva ze škol: 
Sokolov – Běžecká, Sokolov – Pionýrů, 
Sokolov – Švabinského, Kraslice – 
Havlíčkova, Chodov – Husova, Chodov – 
Komenského, Nové Sedlo, Loket, Lomnice a 
Březová.  Družstvo dívek ve složení 
Magdalena Müllerová (9.B) a Anna Viktorie 
Souhradová (8.A) se umístilo na slušném 
pátém místě, tedy přesně uprostřed 
tabulky. Družstvo chlapců ve složení 
Dominik Štork, Jakub Šolc (oba 9.A) a Daniel 
Svatoš (9.B) také na medailové umístění 
těsně nedosáhlo, když obsadilo velmi pěkné 
čtvrté místo. Turnaj byl letos extrémně 
dlouhý, náročný a konkurence byla vysoká. 
Dívky i chlapci si přesto turnaj užili a 
vychutnali si skvělou sportovní 
atmosféru.  Všem našim reprezentantům 
blahopřejeme.  Mgr. J. Cimerman 

SŠ, ZŠ a MŠ Kraslice 
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Vše dobré do nového roku 2023  

Poslední roky jsou nevyzpytatelné a nepředvídatelné. 
Postavily před nás nečekané a 
mnohdy smutné události, jejichž 
důsledky dopadají v nějaké míře do 
životů každého z nás. Hledíme 
často do budoucnosti s obavami, 
mnozí propadají úzkostem, roste i 
nespokojenost a někdy i zloba mezi 
lidmi. Doba je nejistá a byly 
narušeny věci, o kterých jsme si 
mysleli, že jsou jisté nebo 
neměnné, staly se věci, které jsme 
si donedávna neuměli představit 
nebo které jsme znali jenom z filmů 
a vyprávění našich rodičů nebo 
prarodičů. V Evropě, nedaleko od 
nás, je válka, ve které jedna země 
útočí na druhou a nárokuje si její území. A tato válka přišla 
po dvou nelehkých letech, které ovlivnil tzv. čínský virus a 
potýkali jsme se se ztrátami blízkých, s odloučením, 
zavřenými hranicemi a přeplněnými nemocnicemi.  

Doba je nelehká a těžko předvídat, co přinese následující 
rok. To neví nikdo. Ale vím, co bych si přál a co bych velmi 
rád popřál i vám.  

Přeji nám, aby skončila válka a Rus nejlépe někdy do konce 
března odtáhl zpátky domů, do Ruska. Ukrajina aby zůstala 
v mezinárodně uznávaných hranicích a lidé, kteří před 
ruskou agresí uprchli, aby se mohli vrátit do svých domovů. 
S koncem války by se uklidnily i energetické trhy a ceny 
energií, aby se elektřina a plyn prodávala za ceny blízké těm 
dřívějším, tak jako se vrátily skoro k normálu ceny nafty a 
benzínu. Aby se celosvětová inflace zklidnila a dostala se do 
obvyklých úrovní.  

Přeji nám, abychom si zvolili prezidenta, který se bude 
snažit naši rozpolcenou společnost skutečně spojit (a 
nebude o tom jen před volbami mluvit). Potřebujeme to. 
Potřebujeme jako společnost svorník, ne někoho, kdo vnáší 
mezi nás zlobu a nenávist jedné části společnosti k druhé. 
Obzvlášť v této těžké době. Přeji nám a této zemi 
prezidenta, který nebude lhát a vymýšlet si, nebude 
rozeštvávat a škodit, bude klidným, vlídným, důstojným a 
respektovaným reprezentantem naší krásné země v Evropě 
i ve světě.  

Přeji nám, aby naše země prosperovala a stala se 
ekonomicky silnější. Aby byl využitý potenciál, který máme, 
to je možné jenom ve svobodné společnosti. Aby stát 
nekladl překážky a abychom se postupně stali ne 
montovnou, ale mozkovnou. Aby nápady našich šikovných 
lidí našly uplatnění – Češi byli vždycky pověstní v tom, jak si 
uměli poradit a věci vyřešit.  

Přál bych nám ale především, abychom měli co nejlepší 
vztahy v rodině a s blízkými. Abychom si vzájemně co nejvíc 
naslouchali a respektovali se. Abychom drželi pohromadě, 
jak v rodinách, tak i větších komunitách. Společně se totiž 
daleko lépe zvládají těžké doby. Pokud máme kolem sebe 
dost lidí, se kterými se můžeme o naše starosti ale i radosti 
podělit, dá se lépe zvládnout všechno. Vztahy až na výjimky 
nevznikají samy od sebe, musí se o ně pečovat.  

Přeji Vám do nadcházejícího roku vše dobré, hodně štěstí a 
spokojenosti, hodně trpělivosti a laskavosti. A jak říkával 
můj táta, „hlavně pevné zdraví, to ostatní je pak už sranda“. 

Šťastný nový rok 2023 

   Miroslav Balatka, senátor, 
   www.miroslavbalatka.cz 

Slovo senátora 

 

 

Bezpečně na horách  

Krása i nebezpečí našich hor.  

 

Zima je v plné síle a čím dál více lidí se sjíždí na hory užít si zimní 
krajinu pokrytou sněhem. Navíc děti ve školách čekají brzy i 
prázdniny, které spousta rodičů s dětmi tráví například v lyžařských 
střediscích. Naše české hory jsou v zimním období nepochybně 
krásným, avšak i nebezpečným místem. Jak omezit rizika a skutečně 
si hory užít bez zbytečných komplikací a starostí?  

Povinná zimní výbava 

Již od 1.11. platí zákonem stanovená povinnost použít zimní 
pneumatiky. I přesto se na horách může stát, že kvůli vrstvě sněhu či 
ledu v určitých oblastech a terénech nebudou ani hlubší vzorky 
pneumatik stačit. Navíc se mohou vyskytnout místa, kde bude bez 
užití řetězů průjezd zakázán. Doporučujeme proto zvážit zakoupení 
zimních řetězů a jejich přibalení na cestu.  

Snížená viditelnost 

Jelikož se stále ještě brzy stmívá a pozdě rozednívá, upozorňujeme 
na užití reflexních prvků zejména při pohybu na vozovce. Pokud se 
vydáte na trasu pro běžkaře, nepochybně budete potřebovat i 
světlo, kterým si posvítíte na cestu.  

Lyžařská střediska a vlastní bezpečnost 

Lyžařská střediska jsou důvodem většiny zimních návštěv hor. 
Doporučujeme proto užití řádné výbavy a vhodného oblečení, aby 
nedošlo k zbytečné újmě na zdraví. Helma a zateplené oblečení by 
tak měly být samozřejmostí.  

Chránit si svůj majetek 

Mnohdy návštěvníci hor ponechávají zaparkovaná vozidla na 
opuštěných místech. Ta jsou pak často využívána pachateli 
majetkových trestních činů jako příležitost ke svému obohacení. 
Nenechávejte proto ve svém vozidle žádné cennosti ani osobní věci. 
Pokud máte možnost vícero zabezpečení vozidla (zamknutí 
přihrádek, volantu aj.), využijte je.  

Chovat se v provozu 
opatrně 

Díky větší vrstvě sněhu 
a jeho ztíženému 
odklízení jsou vozovky 
zdánlivě užší. To může 
v provozu vyvolávat 
problém v podobě 
kolon, zapadávání 
vozidel apod. Na sněhu 
a ledu také dráha vozidel a jejich pohyb na vozovce není stabilní. Je 
potřeba tuto skutečnost vzít v potaz a přizpůsobit způsob jízdy 
těmto podmínkám.  

Ohleduplnost 

Vzhledem k výše uvedeným informacím velmi žádáme o 
ohleduplnost každého návštěvníka hor. Pokud se rozhodnete své 
vozidlo odstavit na vyhrazených místech, vždy myslete na to, aby 
nepřekáželo ostatním účastníkům silničního provozu, údržbě silnic či 
složkám IZS.  

Policisté Karlovarského kraje vám všem přeji krásný a bezpečný 
pobyt na horách.     

              por. Mgr. Lucie Machalová  

Policie ČR informuje 
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Předvánoční dílničky na naší škole  

 
Dne 6. 12. 2022 jsme měli na 
naší škole návštěvu. Přijela 
k nám paní Kateřina Hanková 
z Galerie Supermarket WC 
z Karlových Varů s nabídkou 
dílniček pro II. stupeň. Sami 
jsme nevěděli, co nás vlastně 
čeká. Paní Hanková byla 
velmi příjemná a svým 
přístupem si všechny ihned 
získala. Nejprve jsme si s ní 
povídali o hodnotě 
vlastnoručně vyrobeného 
dárku. Také jsme si vysvětlili, 
co obsahuje práce designera 
– návrháře např. bytového, oděvního, interiérového. Poté 
jsme si začali vyrábět své designérské „placky“. Výsledek 
byl úžasný. Všichni si odnášeli malé dárečky pro své blízké. 
Na I. stupni proběhla dílnička výroby „ručního papíru“, což 
bylo pro malé žáčky náročné, ale i oni byli s výsledkem 
spokojeni. Dílničky se povedly.         Mgr. J. Klvačová 

 
 

 

 

Zimní olympijské hry v  Jindřichovicích  

Zimní olympiáda právě odstartovala. Soutěžení v tělocvičně 
se skládalo z mnoha tradičních i netradičních disciplín. 
Vyhráli úplně všichni. Také si naši olympionici rozšiřovali 
slovní zásobu názvy známých i méně známých zimních 
sportů. Svůj oblíbený sport poté výtvarně ztvárnili. Žáci se 
dozvěděli o historii olympijských her a jejich symbolech. 
Nechyběl malý kvíz. Sněhové vločky nám dopřály užít si 
olympiádu naplno venku. Závody kluzáků, střelba na živý 
terč a netradiční baseball nám všem závodníkům přispěli 
do bodového hodnocení. Završení zimní olympiády 
proběhlo společně. Olympijské vesničky “mateřinka” a 
“základka” se utkaly v mnoha disciplínách. Soutěže 
nejenom na fyzickou zdatnost, ale také na soustředěnost a 
množství získaných informací byly napínavé až do poslední 
chvilky. Bodový stav skončil nakonec nerozhodně. 
Odměnou jsou všem medaile a dobrý pocit z úžasně 
strávených chvil.    Bc. Martina Némethová 

ZŠ Kraslice, Opletalova  

SŠ, ZŠ a MŠ Kraslice 
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